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ZÁPISNICA 

z 1. ustanovujúceho zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 14.11.2022 o 17.00 hod. 

v zasadačke na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Oznámenie výsledkov voľby starostu a volieb do obecného zastupiteľstva a odovzdanie 

osvedčení o zvolení novozvolenej starostke a poslancom novozvoleného obecného 

zastupiteľstva 

3. Zloženie sľubu novozvolenej starostky obce Rimavská Baňa 

4. Zloženie sľubu poslancov novozvoleného Obecného zastupiteľstva v Rimavskej Bani 

5. Príhovor starostky obce Rimavská Baňa 

6. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

7. Poverenie poslanca OZ, ktorý bude oprávnený zvolávať a viesť zasadnutia obecného 

zastupiteľstva  

8. Voľba návrhovej komisie 

9. Zriadenie a voľba obecnej rady 

10. Voľba predsedu a členov komisie na ochranu verejného záujmu  

11. Návrh na zriadenie komisií obecného zastupiteľstva a voľba predsedov komisií 

12. Určenie pracovných obvodov poslancov 

13. Určenie platu starostky 

14. Schválenie sobášiacich na výkon sobášov 

15. Menovanie zástupcu starostky obce 

16. Delegovanie poslancov obecného zastupiteľstva do Rady školy Základnej školy s materskou 

školou Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani 

17. Rôzne 

18. Diskusia 

19. Záver 

K bodu 1 a) 

Slávnostné Ustanovujúce 1. zasadnutie Obecného zastupiteľstva v obci Rimavská Baňa, ktoré 

sa konalo 14. novembra 2022 od 17:00 hod., zvolala a viedla starostka obce Rimavská Baňa 

Mgr. Elena Polóniová v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 až 3 veta zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z.n.p. a Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva v Rimavskej Bani. 

Zasadacia miestnosť na poschodí Obecného úradu bola slávnostne pripravená a na otvorenie 

nového volebného obdobia. Na znak slávnostného aktu zaznela na začiatku hymna Slovenskej 

republiky. 

Starostka obce informovala, že: „V zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 tretia veta zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, starosta zvolený v 

predchádzajúcom volebnom období zvolá ustanovujúce zasadnutie obecného zastupiteľstva tak, 

aby sa uskutočnilo do 30 dní od vykonania volieb. Obecné zastupiteľstvo zasadá v obci, v ktorej 

bolo zvolené.“ Toto ustanovenie zákona bolo splnené a starostka obce srdečne privítala prítomných 

nových poslancov obecného zastupiteľstva, zvolených občanmi na volebné obdobie 2022-2026, 

taktiež predsedu miestnej volebnej komisie pána Ing. Sliackeho. Informovala, že vo voľbách ktoré 

sa konali 29.10.2022 boli zvolení siedmi poslanci, z toho dvaja poslanci sú noví. Na začiatku 

zasadnutia boli podľa prezenčnej listiny prítomní 6 poslanci, čo znamená, že po zložení sľubu je 

zastupiteľstvo uznášania schopné. Zvolený poslanec Peter Rapčan sa zo služobných dôvodov 

zúčastní ustanovujúceho zasadnutia, kedy zloží svoj sľub neskôr. 
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Oboznámila prítomných s priebehom prvého zasadnutia volebného obdobia 2022-2026 

vychádzajúceho z Metodického návodu Ministerstva vnútra Slovenskej republiky pre obce na 

zabezpečenie ustanovujúcich zasadnutí obecných zastupiteľstiev. Program v zmysle metodického 

návodu je obsahom pozvánky, ktorú poslanci spolu s materiálom obdržali písomne na dnešné 

rokovanie. Zasadnutie sa témami delilo na dve časti, slávnostná časť a pracovná časť.  

 

K bodu 1 b) 

Za  zapisovateľku určila Ing. Janu Oravcovú. 

K bodu 2 

Spoločne pristúpili k bodu o oznámení výsledkov komunálnych volieb starostu obce a volieb 

do obecného zastupiteľstva.  

Predseda miestnej volebnej komisie Ing. Sliacky, oboznámil v tomto bode prítomných 

o činnosti miestnej volebnej komisie a o výsledku komunálnych volieb v obci Rimavská Baňa. 

Informoval, že dňa 29.10.2022 sa konali spojené voľby do orgánov samosprávy obcí, tzn. 

„Komunálne voľby“ s voľbami do orgánov samosprávnych krajov. Počet voličov na zozname pre 

komunálne voľby bolo 400, z toho sa zúčastnilo volieb 162 občanov, čiže volebná účasť bola 

40,5 %. Starostkou obce Rimavská Baňa sa opätovne stala jediná kandidátka Mgr. Elena 

Polóniová  s počtom platných voličských hlasov 142 – nezávislá. Pre voľby starostu obce bolo 20 

neplatných hlasovacích lístkov. Zvolenými poslancami obecného zastupiteľstva v obci Rimavská 

Baňa sú: Ján Račák s počtom hlasov 123 – nezávislý kandidát; Peter Rapčan s počtom hlasov 107 

– nezávislý kandidát; Igor Bagačka s počtom hlasov 89 - Republika; Ing. Jana Alcnauerová 

s počtom hlasov 85 – Slovenská národná strana; Vladimír Foľk s počtom hlasov 77 – Slovenská 

národná strana; Mgr. Natália Dovalová s počtom hlasov 68 – Slovenská národná strana a Ján 

Kubaliak s počtom hlasov 62 – Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko. Pre voľby do 

obecného zastupiteľstva bolo deväť neplatných hlasovacích lístkov.  

Po oznámení výsledkov volieb spoločne pristúpili k bodu zloženia sľubov a predseda miestnej 

volebnej komisie odovzdal „Osvedčenia“ prítomným zvoleným poslancom na funkčné obdobie 

2022-2026. 

Poslanec Peter Rapčan zložil sľub po jeho príchode na ustanovujúce zasadnutie v priebehu 

rokovania po téme bodu 10. 
 

K bodu 3 

V tomto bode, ako prvá, starostka obce vykonala slávnostný akt zloženia sľubu.  

Mgr. Elena Polóniová prečítala sľub starostu podľa § 13 ods. 2 Zákona č. 369/1990 Zb. 

o Obecnom zriadení v z.n.p. v znení: „Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť 

svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce a Slovenskej republiky. Ústavu Slovenskej republiky, 

ústavné zákony, zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy budem pri výkone svojej 

funkcie starostu uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia“ a potvrdila ho slovom 

„sľubujem“. Následne podpísala listinu so sľubom a predseda miestnej volebnej komisie jej 

odovzdal ním podpísané osvedčenie. 

K bodu 4 

Predseda miestnej volebnej komisie poprosil jedného z poslancov obecného zastupiteľstva, 

aby za všetkých prítomných poslancov prečítal zákonom predpísaný sľub poslanca.  

Poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová, ako prvá z radu poslancov, prečítala sľub poslanca podľa 

§ 26 Zákona č. 369/1990 Zb. o Obecnom zriadení v z.n.p. v znení: „Sľubujem na svoju česť a 

svedomie, že budem riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce, dodržiavať Ústavu 

Slovenskej republiky, ústavné zákony, zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy, a pri 

výkone svojej funkcie poslanca obecného zastupiteľstva ich budem uplatňovať podľa svojho 

najlepšieho vedomia a svedomia.“ Tento sľub potvrdila slovkom „sľubujem“ a zároveň aj svojím 

podpisom na osobitnej listine.  
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Predseda jej odovzdal osvedčenie, poďakoval a požiadal ostatných novozvolených poslancov 

Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, aby pristúpili k zloženiu sľubu a následnému 

prevzatiu osvedčení. Po Ing. Jana Alcnauerová zložil sľub Jánovi Račákovi, Vladimír Foľk, Ján 

Kubaliak, Mgr. Natália Dovalová, Igor Bagačka.  

Pokračovala starostka obce a vyhlásila zasadnutie Obecného zastupiteľstva za 

uznášaniaschopné. V rámci procedurálnych otázok boli v tomto bode určení za overovateľov 

zápisnice, noví poslanci: Ján Račák a Igor Bagačka. Starostka obce nových poslancov obecného 

zastupiteľstva oboznámila, že overovatelia zápisníc svojím podpisom na zápisnici potvrdzujú 

znenie jej obsahu, správnosti a úplnosti.  

K bodu 5 

Nasledovalo slávnostné vystúpenie Mgr. Eleny Polóniovej, starostky obce Rimavská Baňa, ktorá 

predniesla svoj príhovor k úvodu nového funkčného obdobia 2022-2026:  

„Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, pred malou chvíľou sme zložením sľubu 
prevzali zodpovednosť za ďalšie smerovanie našej obce. Ďakujem občanom obce Rimavská Baňa za 

prejavenú dôveru v komunálnych voľbách. Urobím všetko pre to, aby som ju nesklamala.  

Rimavská Baňa patrí i vďaka predchádzajúcej práci poslaneckého zboru, vedenia obce i 

obecného úradu k rozvíjajúcim sa samosprávam rimavskej doliny. Vďaka kvalitným projektom sme 

získali financie na zvyšovanie kvality života v obci, zachovanie kultúrnohistorického dedičstva a 

zabezpečenie rozvoja obce. Nie je to jednoduché, často je súčasťou tohto snaženia sklamanie 

z neschválených žiadostí, ktorým sme venovali čas a energiu. Pre mňa je však vždy dôležitejšie to čo 

sa podarilo.  

Preto by som chcela v tomto úvodnom príhovore spomenúť úspechy, ktoré sú aktuálne a určite 

ovplyvnia hospodárenie obce ale aj život v obci. 

- Prvou je zmluva o majetkovom vysporiadaní cesty prvej triedy, o ktoré sme sa snažili od roku 

2015. Dňa 9. novembra 2022 kataster nehnuteľnosti povolil návrh na vklad a následne nám bude 

uhradená kúpna cena, ktorá nám umožní stabilnejšie hospodáriť. Splatnosť platobného poukazu 

je 5.12.2022. 

- Druhou je avizované rozhodnutie finančne podporiť novostavbu chodníka. Investícia, ktorú by 

sme z vlastných zdrojov nemohli realizovať. Viete, že v prvej žiadosti od MV SR sme boli 

neúspešní. V NRO sme boli úspešní a čakáme zmluvu na podpis. 

- Treťou je dodatok územného plánu, ktorý v sebe zahŕňa obytnú zónu za školou, chodníky na ulicu 

Kraskovskú a na železničnú stanicu, priestor pri železničnej trati na výstavbu zberného dvora 

a kompostoviska. Tento dodatok územného plánu trvá už jeden rok ŽP nám dnes zaslal 

strategický dokument na pripomienkovanie následne bude predložené na obecné zastupiteľstva. 

Verím, že tak ako v predchádzajúcom volebnom období i v nasledujúcich štyroch rokoch dokážeme 

prekračovať hranice vlastného videnia sveta a budeme konať otvorene, bez predsudkov, aby sme našli 

čo najlepšie riešenia pre čo najširšiu vrstvu obyvateľov obce. Všetci od nás očakávajú osobné 

nasadenie, zodpovedný prístup a uvážené rozhodnutia. 

Robme teda všetko pre to, aby naši spoluobčania nestratili vieru v spravodlivú správu vecí 

verejných.  

K tomu si vzájomne poprajme do nového volebného obdobia veľa dobrých a múdrych rozhodnutí, ktoré 

prinesú našim občanom na všetkých úrovniach života dôstojné podmienky. 

Novým poslancom prajem veľa síl pri plnení úloh, tvorivých nápadov na zlepšenie života v našej obci 

a udržania toho dobrého, čo funguje. 

Na záver chcem poďakovať pracovníčkam obecného úradu za spoluprácu, za udržiavanie chodu 

obecného úradu, za tvorbu mnohých projektov, na základe ktorých sme v uplynulom volebnom období 

získali finančné prostriedky do rozpočtu našej obce.“ 

Po príhovore poslanecký zbor poďakoval za slová a následne hlasoval o návrhu uznesenia 

k priebehu predchádzajúcich bodov ustanovujúceho zasadnutia. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K bodu 1 b)  programu prijali poslanci uznesenie č. 1/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici.  
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Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K ďalším vyššie uvedeným bodom rokovania prijali poslanci uznesenie č. 2/2022, ktoré tvorí prílohu k 

tejto zápisnici.  

K bodu 6 

Starostka obce poslancom obecného zastupiteľstva vopred zabezpečila doručenie pozvánky 

s návrhom  programu Ustanovujúceho 1. zasadnutia OZ. Na začiatok konštatovala, že na zmenu 

návrhu programu (zmena poradia, dopĺňanie bodov rokovania) je potrebné odsúhlasenie 

nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov a o zmene sa musí rokovať v bode, v ktorom sa 

schvaľuje program zasadnutia obecného zastupiteľstva. Informovala, že program zasadnutia musí 

byť zverejnený na mieste obvyklom (webové sídlo obce, úradná tabuľa) v obci najmenej 3 dni 

pred rokovaním.  

Z toho dôvodu sa opýtala sa na pozmeňujúce návrhy. Poslanci porozumeli zásadám a nemali 

žiadne pozmeňujúce návrhy k programu 1. zasadnutia.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 3/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 7 

Starostka obce pokračovala v rokovaní s potrebou poverenia jedného z poslancov OZ, ktorý 

bude oprávnený zvolávať a viesť zasadnutia Obecného zastupiteľstva. Starostka obce informovala 

prítomných poslancov o procesnom priebehu zvolávania OZ.  

Na základe Ustanovenia § 12 ods. 1 až 3 Zákona o obecnom zriadení, kde je vymedzené 

rokovanie obecného zastupiteľstva zakotvuje, že: „(1) Obecné zastupiteľstvo zasadá podľa 

potreby, najmenej však raz za tri mesiace. Ak požiada o zvolanie zasadnutia obecného 

zastupiteľstva aspoň tretina poslancov, starosta zvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva tak, aby 

sa uskutočnilo do 15 dní od doručenia žiadosti na jeho konanie. Ustanovujúce zasadnutie 

obecného zastupiteľstva zvolá starosta zvolený v predchádzajúcom volebnom období tak, aby sa 

uskutočnilo do 30 dní od vykonania volieb. Obecné zastupiteľstvo zasadá v obci, v ktorej bolo 

zvolené. (2) Ak starosta nezvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva podľa odseku 1 prvej vety, 

zvolá ho zástupca starostu alebo iný poslanec poverený obecným zastupiteľstvom. Ak starosta nie 

je prítomný alebo odmietne viesť takto zvolané zasadnutie obecného zastupiteľstva, vedie ho ten, 

kto zvolal obecné zastupiteľstvo. (3) Ak starosta nezvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva podľa 

odseku 1 druhej vety, zasadnutie obecného zastupiteľstva sa uskutoční 15. pracovný deň od 

doručenia žiadosti na jeho konanie. Ak starosta nezvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva podľa 

odseku 1 tretej vety, zasadnutie obecného zastupiteľstva sa uskutoční 30. pracovný deň od 

vykonania volieb. Ak starosta nie je prítomný alebo odmietne viesť takto zvolané zasadnutie 

obecného zastupiteľstva, vedie ho zástupca starostu; ak nie je prítomný alebo odmietne viesť 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, vedie ho iný poslanec poverený obecným zastupiteľstvom.“ 

Starostka pokračovala a konštatovala, že na základe vyššie uvedeného odporúča obecnému 

zastupiteľstvu poveriť Ján Račáka, poslanca obecného zastupiteľstva na zvolanie a vedenie 

zasadnutia obecného zastupiteľstva v prípadoch podľa § 12 ods. 2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, ods. 

5 tretia veta a ods. 6 tretia veta zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov.  

Prítomní poslanci rokovali o návrhu a súhlasili s návrhom. Poslanec Ján Račák sa ujal tejto 

funkcie.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 4/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 8 

Pri voľbe návrhovej komisie starostka obce Mgr. Elena Polóniová odporúča zvoliť návrhovú 

komisiu v zložení, tak ako bolo obvyklé v predchádzajúcom volebnom období nasledovne: Ing. 

Jana Alcnauerová a Mgr. Natália Dovalová.  
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Na otázku od poslancov k téme kompetencií návrhovej komisie informovala, že podávajú 

znenia prijatých uznesení obecného zastupiteľstva. 

Poslanci nemali žiadne pozmeňujúce návrhy k menovanému zloženiu komisie. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 5/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 9 

Starostka obce v tomto bode informovala, že rámci kreovania nových orgánov v obci 

Rimavská Baňa, existuje možnosť zriadenia obecnej rady. Obecnú radu môže zriadiť obecné 

zastupiteľstvo. Je zložená z poslancov obecného zastupiteľstva, ktorých volí obecné zastupiteľstvo 

na celé funkčné obdobie. Obecná rada je iniciatívnym, výkonným a kontrolným orgánom 

obecného zastupiteľstva. Plní úlohy podľa rozhodnutia obecného zastupiteľstva. Zároveň plní 

funkciu poradného orgánu starostu obce. Zasadnutie obecnej rady zvoláva a vedie starosta. Počet 

členov obecnej rady sa riadi ustanovením § 14 ods. 2 Zákona o obecnom zriadení, podľa ktorého: 

„Počet členov obecnej rady tvorí najviac tretinu počtu poslancov. V zložení obecnej rady sa 

prihliada na zastúpenie politických strán, politických hnutí a nezávislých poslancov v obecnom 

zastupiteľstve.“ 

Na základe vyššie uvedeného vyplýva, že v obci so 7 poslancami obecného zastupiteľstva 

môžu byť najviac dvaja členovia obecnej rady. Z dôvodu, že zástupca starostu je priamo zo zákona 

členom obecnej rady, obecné zastupiteľstvo je v tomto prípade oprávnené zvoliť iba jedného 

ďalšieho člena obecnej rady.  

Konštatuje, že zriadenie obecnej rady berie ako pozitívum z dôvodu pomoci rýchleho konania, 

je to tzv. operatívny a poradný orgán v obci, ktorý zvoláva starosta obce v prípade potreby napr. 

rýchleho vypracovania, schvaľovania a zapojenia sa do projektov alebo napríklad v prípade 

potreby riešenia rýchlych technických záležitostí obce. 

Poslanci obecného zastupiteľstva majú záujem zriadiť obecnú radu, ktorá bude pozostávať 

z troch členov. Rozhodli zvoliť za druhého člena z radu poslancov, poslanca Vladimíra Foľka, 

ktorý súhlasil.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 6/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 10 

Starostka obce v tomto bode informovala, že „Komisia na ochranu verejného záujmu“ je 

povinnou komisiou, ktorú zriaďuje OZ (úst. Z. 357/2004 Z.z.). Táto komisia je kompetentným 

orgánom obce na hodnotenie každoročných oznámení funkcií, zamestnaní, činností a majetkových 

pomerov poslancov OZ a starostky obce aj rok po ukončení funkčného obdobia zvoleného 

starostu. Kontroluje sa najmä majetkový stav oproti predchádzajúcich období, z dôvodu aby sa 

predišlo nadobúdaniu obecných majetkov zvýhodnene vyplývajúc zo zvolenej funkcie.  

Vykonáva zároveň ďalšie úlohy na ochranu verejného záujmu v súlade s citovaným zákonom. 

Komisiu majú tvoriť zástupcovia každej politickej strany a nezávislí poslanci obecného 

zastupiteľstva. Vo voľbách, ktoré sa konali boli zvolení zástupcovia politických strán: 

REPUBLIKA, SNS, Kotlebovci – ĽSNS a nezávislí kandidáti.  

Poslanci OZ po prerokovaní zvolili za predsedu komisie: Mgr. Natáliu Dovalovú – Slovenská 

národná strana a za členov komisie: Igora Bagačku – Republika a Jána Kubaliaka – Kotlebovci – 

Ľudová strana Naše Slovensko. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 7/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

Po príchode zvoleného poslanca Petra Rapčana obecné zastupiteľstvo spoločne s predsedom 

miestnej volebnej komisie, prerušili pokračovanie rokovania k 11 bodu a pristúpili k aktu zloženia 

sľubu poslanca v priebehu, tak ako bolo predmetom bodu 4 ustanovujúceho zasadnutia.  
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K bodu 11 

Poslanci pristúpili k ďalšiemu bodu s témou kreovania komisii Obecného zastupiteľstva.  

Starostka obce informovala, že minulé volebné obdobie boli zriadené 3 komisie a každý 

poslanec bol predsedom jednej komisie. Každý mal na starosti jednu oblasť: Komisiu sociálnych 

vecí a školstva – predsedkyňa Mgr. Natália Dovalová; Komisia kultúry a športu – predseda Peter 

Rapčan; Komisia financií výstavby, územného plánovania, regionálneho rozvoja a životného 

prostredia - Ing. Jana Alcnauerová.  

Poslanci sa napokon rozhodli na zriadení komisií:  

1. Finančná komisia. Poslanci navrhli za predsedu Igora Bagačku, ktorý vo veciach 

finančných má skúsenosti a rozumie im, taktiež rozumie rozpočtovaniu obce. V rámci diskusie 

bola rozprava o tom, že táto komisia by najbližšie mala za úlohu riešenie Všeobecne záväzných 

nariadení o poplatkoch za TKO a smernice za krátkodobý prenájom majetku obce, ktoré aktuálne 

nepokrývajú výdavky na energie a podobne. Z dôvodu potreby schválenia nariadení o poplatkoch 

už v decembri 2022, tak aby boli účinné od 1.1.2023, sa poslanci s predsedom komisie dohodli na 

pracovnom stretnutí o týchto témach 28.11.2022. 

2. Komisia verejného poriadku (sťažnosti občanov). Starostka obce navrhla poslancom zvážiť 

za predsedu poslanca Jána Račáka, ktorý vzhľadom na svoju profesiu má skúsenosti. Poslanec 

s menovaním za predsedu súhlasil. 

3. Sociálna komisia. Vyjadrením záujmu bude túto komisiu zastupovať predsedkyňa Mgr. 

Natália Dovalová, ktorá má skúsenosti v tejto sfére. Informovala, že bude súčinná pri potrebnej 

aktualizácii komunitného plánu sociálnych služieb obce.  

4. Komisia školstva a športu. Znovuzvolený predseda a poslanec Peter Rapčan už vopred 

vyjadril záujem v pokračovaní pozície predsedu tejto komisie.  

5. Komisia výstavby, územného plánovania, regionálneho rozvoja a životného prostredia. 

Predsedkyňou tejto komisie ostáva znovuzvolená poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová. 

Poslanci obecného zastupiteľstva dostali na konci tohto bodu od starostky obce úlohu, 

predložiť návrhy na voľbu ďalších členov komisií z radov obyvateľov obce starostke obce 

v termíne do 15.1.2023.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 8/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 12 

Rokovanie obecného zastupiteľstva pokračovalo v bode „Určenie pracovných obvodov 

poslancov“.  

Starostka obce konštatovala, že tieto obvody sú určené z dôvodu riešenia podnetov občanov 

a aby boli poslanci bližšie k ľuďom v daných častiach obce podľa ulíc. Poslanci obecného 

zastupiteľstva rokovali o určení obvodov medzi poslancov a dospeli k záverečnému rozdeleniu 

pracovných obvodov: 

1. Ul. Hlavná: Ján  Kubaliak  

2. Ul. Repno: Igor Bagačka 

3. Ul. Sever: Ing. Jana Alcnauerová 

4. Ul. Fľaková: Vladimír Foľk 

5. Ul. Strana: Peter Rapčan 

6. Ul. Železničná a Ul. Kraskovská: Mgr. Natália Dovalová 

7. Občania prihlásení na obci: Ján Račák 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 9/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 13 

V tomto bode pokračovala starostka obce o zákonnej potrebe prerokovania platu starostky 

obce. Podľa § 11 ods. 4 písm. i) zákona č. 369/1990 Zb. je obecnému zastupiteľstvu vyhradená 

povinnosť na ustanovujúcom zasadnutí, teda prvom po komunálnych voľbách, určiť plat starostu 
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obce a to v súlade so zákonom NR SR č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových 

pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších predpisov v rozsahu teda v úväzku 

určenom obecným zastupiteľstvom. Zvýšenie platu starostu je možné maximálne do 60 %. 

O výške navýšenia rozhodujú poslanci kedykoľvek počas volebného obdobia na obecnom 

zastupiteľstve uznesením.  

Plat starostu obce je určený zákonnou základnou výškou. Poslancami bol v prechádzajúcom 

volebnom období navýšený o 40 %. Základný nárok platu starostov obcí je súčinom priemernej 

mesačnej mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov Štatistického 

úradu SR za predchádzajúci kalendárny rok k 31.12. (za rok 2021 predstavuje výšku 1 211 €) 

a násobku podľa § 4 ods. 1 t.j. podľa koeficientu podľa počtu obyvateľov obce (1,83 násobok 

priemernej mzdy) + % navýšenie, ktoré je v kompetencii schvaľovania OZ.  

Odo dňa zloženia sľubu novej starostky obce sú dve alternatívy, buď obecné zastupiteľstvo 

o plate rokuje, alebo patrí základný plat podľa vyššie uvedeného výpočtu. Plat starostu nesmie byť 

nižší, ako je ustanovené v § 3 ods. 1 zákona č. 253/1994.  

Prítomní poslanci rokovali o povinnosti určiť plat starostke obce. Poslankyňa Ing. Alcnauerová 

vyjadrila názor, že predchádzajúce obdobie bolo pre obec pod vedením starostky obce úspešné 

a dala prerokovať návrh na zvýšenie základného platu o 50 %. Poslanec V. Foľk a poslanec 

J. Kubaliak vyjadrili súhlas, tak aby oproti predchádzajúceho obdobia bolo navýšenie o 10 %. 

Prítomní poslanci spoločne rokovali o navýšení a spoločne boli názoru zvýšenia platu 

z pôvodných 40 % na 50 % konštatovali, že vychádzajúc z minulého funkčného obdobia, hodnotia 

hospodárenie s obecnými financiami a realizáciu úspešných projektov za veľmi prínosné a 

úspešné. Starostka obce poďakovala za ocenenie jej práce, ktoré poslanci obce vyjadrili a naďalej 

sa bude svojou činnosťou usilovať o rozvoj a o zlepšenie podmienok života v obci. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 10/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 14 

V bode 14 starostka obce s prítomnými poslancami rokovali o schvaľovaní sobášiacich na 

výkon sobášov. Starostka obce informovala, že v predchádzajúcich obdobiach bola sobášiaca ona 

a ďalšou sobášiacou bola poslankyňa Mgr. Dovalová, pred tým bol určený bývalý poslanec M. 

Kušpál, avšak tej už druhé volebné obdobie poslancom nie je.  

Obecné zastupiteľstvo navrhlo určiť druhého sobášiaceho na výkon sobášov Mgr. Natáliu 

Dovalovú. Druhá sobášiaca navrhla poslancom, aby v prípade jej neprítomnosti mala aj 

zastupujúceho sobášiaceho z radu poslancov.  

Ing. Jana Alcnauerová vyjadrila súhlas s tým, že sa stane treťou v poradí zastupujúcou 

sobášiacou pri obradoch.  

Starostka obce konštatovala, že počas jej obdobia vo funkcií, zatiaľ nedošlo k situácii 

a potrebe využitia činnosti druhého sobášiaceho.  

Vyzvala poslancov na podanie iných návrhov a na prerokovanie. Poslanci OZ určili sobášiacu 

na matričnom úrade v Rimavskej Bani Mgr. Elenu Polóniovú a ďalšiu sobášiacu Mgr. Natáliu 

Dovalovú a tretiu zastupujúcu sobášiacu Ing. Janu Alcnauerová, ktoré s návrhom súhlasilo. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 11/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 15 

V tomto bode starostka informovala, že v prípade jej neprítomnosti zastupuje jej funkciu ňou 

menovaný zástupca. Spravidla ho starosta poverí na celé funkčné obdobie a to do 60 dní od 

zloženia sľubu starostu, ak tak neurobí, zástupcu starostu zvolí obecné zastupiteľstvo.  

Zástupca starostu môže byť jedine poslanec. Starosta obce môže svojho zástupcu kedykoľvek 

odvolať. Ak starosta odvolá svojho zástupcu, poverí zastupovaním ďalšieho poslanca a to do 60 

dní od odvolania svojho pôvodného zástupcu. Ak je v obci zriadená obecná rada, zástupca starostu 

je jej členom. Zástupca starostu zastupuje starostu v rozsahu určenom starostom, ktorí je uvedení 

v písomnom poverení. 
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Ďalej starostka obce prítomných poslancov oboznámila, že v prípade ak zanikne mandát 

starostu pred uplynutím funkčného obdobia (§ 13a ods. 1 písm. c) až i) ), plní úlohy starostu v 

plnom rozsahu zástupca starostu. Zastupovanie sa skončí zložením sľubu novozvoleného starostu. 

Zástupcovi starostu, ktorý plní úlohy starostu podľa § 13b ods. 4 zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov, patrí plat podľa osobitného zákona (zák. č. NR SR č. 

253/1994 Z.z.). 

Starostka obce Mgr. Elena Polóniová v zmysle § 13 b) Zákona č. 369/1990 Zb. Zákona 

o obecnom zriadení v z.n.p. určila na volebné obdobie 2022-2026 za svoju zástupkyňu Ing. Janu 

Alcnauerovú.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová prijala poverenie starostky obce. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 12/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 16 

Starostka obce pokračovala v rokovaní bodom, ktorým majú poslanci určiť delegovaných 

poslancov Obecného zastupiteľstva do Rady Základnej školy s materskou školou Juraja Palkoviča 

v Rimavskej Bani. Oboznámila prítomných poslancov, najmä tých nových, že za ustanovenie rady 

školy a rady školského zariadenia zodpovedá zriaďovateľ t.j. obec, ktorá určí zloženie a počet 

členov rady školy tak, ako to ustanovujú právne predpisy s prihliadnutím na celkový počet 

zamestnancov školy, pričom je povinný dodržať zásadu, že počet členov rady školy, ktorí nie sú 

zamestnancami školy alebo školského zariadenia, musí byť väčšinový. V odôvodnených 

prípadoch zákonom ustanovené zloženie rady školy nemusí byť dodržané. Rada školy sa skladá z 

5 až 11 členov. Ak má škola alebo školské zariadenie nižší počet zamestnancov ako 25, počet 

členov rady školy môže byť nižší ako 11. V školách, v ktorých celkový počet zamestnancov nie je 

vyšší ako 10, sa môže ustanoviť rada školy s 5 členmi.  

Na zasadnutí školská rada rieši situácie aj problémy v škole, schvaľuje rozpočet školy, 

informuje členov akým smerom sa škola uberá. Uplynulý rok školská rada nezasadla. Starostka 

obce oboznámila, že v roku 2023 uplynie päť ročné funkčné obdobie riaditeľa ZŠ s MŠ J. 

Palkoviča a preto bude rada školy plniť úlohu členov výberovej komisie na výberovom konaní 

postu riaditeľa školy na nové päť ročné obdobie. Voliť sa bude aj predseda rady školy, aktuálny 

predseda je Mgr. M. Bystriansky.  

Základná škola predložila svoj návrh osôb na kreovanie Rady základnej školy s materskou 

školou Juraja Palkoviča, sú to dvaja zástupcovia z pedagogických zamestnancov Mgr. Miroslav 

Bystriansky a Mgr. Katarína Rohárová, ďalej jeden zvolený zástupca ostatných zamestnancov – J. 

Krajňáková, štyria zvolení zástupcovia rodičov – M. Smugalová, E. Jahodníková, P. Hanuska 

a J. Gubčová, ktorí nie sú zamestnancami školy alebo školského zariadenia a štyria delegovaní 

zástupcovia zriaďovateľa, o zložení ktorých začali spoločne diskutovať. 

Poslanci obecného zastupiteľstva rozhodli delegovať z radu poslancov do rady školy Mgr. 

Natáliu Dovalovú, Petra Rapčana, Igora Bagačku, Jána Kubaliaka.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 13/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 17 

O bode „rôzne“ starostka obce informovala, že na nasledujúcich zasadnutiach obecného 

zastupiteľstva, tento bod nebude súčasťou programu, v prípade návrhu na doplnenie programu 

budú „rôzne resp. iné“ navrhované témy zaradené do programu rokovania.  

Na vyzvanie starostky obce, poslanci OZ nemali do tohto bodu žiadne témy.  

Starostka obce informovala, že v areáli základnej školy medzi telocvičňou a budovou školy 

plánujú vybudovať zimné ihrisko s hliníkovými mantinelmi, bránkami, fóliou, osvetlením a iným 

vybavením ako sú rakety a pod. ZŠ žiadala finančnú pomoc vo výške 2 000 € cez predloženú 

žiadosť o financovanie projektu. Pri zriaďovaní, bude ZŠ potrebovať pomoc, ak majú poslanci 
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záujem angažovať sa, riaditeľ základnej školy bude za každú iniciatívnu pomoc rád, stačí ho 

kontaktovať. 

Poslanec Peter Rapčan zo súkromných dôvodov v bode rôzne opustil rokovaciu miestnosť. 

Ďalej pokračovali s informáciou o zbere odpadu Fi Brantner Gemer. Starostka obce 

prítomných poslancov oboznámila, že zmenou zákona o odpadoch zberová firma mení od 11/2022 

svoj cenník za odvoz odpadu. Dohoda medzi obcou Rimavské Brezovo, Kyjatice a Rimavskou 

Baňou je zmena vývozu odpadu z dvojtýždňového intervalu na trojtýždňový zber čím obce znížia 

aspoň z časti ročnú sumu za službu. Zmenou frekvencie by znížil celoročný počet vývozov z 26 

na 18.  

Poslanec Ján Račák je za avšak letnom období bude potrebné v prípade možnosti dohodnúť 

na predchádzanie zápachu aj mimoriadny zber. 

Poslanci OZ spolu so starostkou obce konštatovali, že problémom je, že obyvatelia nie sú 

dostatočne informovaný a keď vyložia svoje kupy, ktoré sú poloprázdne, firma obci účtuje 

hmotnosť celej kupy. Taktiež, za každé vyložené vrece cca 60 l odpadu vedľa kupy, účtuje firma 

hmotnosť celej kupy t.j. 120 l.  

Starostka obce informovala, že obec začala zvažovať nad možnosťou „žetónových zberov“ to 

znamená, že fi Brantner Gemer vyváža v prípade tejto formy zberu iba tie kupy, ktoré sú vykladané 

a označené žetónom.  

Spoločne sa dohodli, že hlbšia diskusia bude témou rokovania, hlasovania a uznášania sa na 

nasledujúcom obecnom zastupiteľstve, ktoré je plánované na december 2022. Konštatovali že 

finančná komisia na svojej schôdzi prediskutuje túto problematiku a možnosti, o ktorých následne 

oboznámia na decembrovom zasadnutí ostatných členov poslaneckého zboru. 

Ďalej starostka obce informovala prítomných o sťažnostiach na ulici Fľaková, ktorou 

obyvatelia ulice žiadajú o výrub stromov pri Základnej škole a  pri rodinnom dome Bagačkovcov. 

Na podnet obyvateľov, bude podané oznámenie o výrube stromov na životné prostredie. Elektrikár 

P. Rapčan z Kokavy nad Rimavicou príde s plošinou a po súhlase životného prostredia bude 

obyvateľom vyhovené a stromy budú vyrúbané. Na jar je ale potrebné dohodnúť sa, aká zeleň bude 

v tej lokalite vysadená.  

Ďalšou témou bola plánovaná a očakávania akcia „Mikuláš 2022“, kde sa poslanci OZ dohodli 

že Mikuláš bude prebiehať v podobe sprievodu od domu k domu, tak to bolo predchádzajúci rok. 

Ján Kubaliak bude rád prezlečeným mikulášom a poslankyňa Mgr. Dovalová anjelom. Ako čerta 

oslovia J. Korenyho. Dohodli sa, že mikulášsky sprievod pôjde obcou v Nedeľu pred 6.12.2022, 

so začiatkom o 15:00 hod.. Rátajú s obchôdzkou cca 3 hodiny.  

Dohodli, že obec zabezpečí oznámenie pre obyvateľov a domácnosti s deťmi. Utorok 

6.12.2022 bude rozsvietenie Vianočného stromčeka na námestí obce.  

K záveru starostka obce informovala prítomných poslancov o ďalších plánovaných akciách 

na December 2022:  

Dňa 10.12.2022 (sobota) – Stolnotenisový turnaj, nakoľko predseda komisie športu odišiel 

obec ho informuje o tejto udalosti. Organizátor je p. Hámoš, pomôcť s administratívou 

zapisovaním, sledovaním výsledkov, ako aj vyhodnocovaním príde pomôcť dobrovoľníčka J. 

Oravcová.  

Dňa 21.12.-22.12. (streda, štvrtok) budú na námestí v obci prebiehať Vianočné trhy. Miestne 

ženy napečú vianočné koláče, príde aj základná škola, ktorá so žiakmi pripravia vianočné 

prekvapenia, príde aj p. Zaťková a p. Repková so svojimi Handmade výrobkami. Vianočné trhy 

budú prebiehať medzi 14:00 hod. – 18:00 hod.. Okorenením akcie bude varenie Vianočného grogu 

– punču. Poslanec I. Bagačka má v pláne variť kapustnicu.  

Starostka obce vyzvala poslancov, aby premysleli či na prelome rokov 2022-2023 bude 

Novoročný ohňostroj a v akej forme občerstvenia. Rozhodnúť o tom, či bude zakúpený ohňostroj 

a ako bude obec vítať nový rok, sa poslanci dohodli prehodnoť a na nasledujúce zasadnutie 

oznámiť.  

Starostka na záver tohto bodu informovala, že nasledujúce zasadnutie plánované v decembri 

2022 bude náročné, z toho dôvodu, že pôjde o témy schvaľovania rozpočtu na nepredvídateľno-

finančno-nejasný rok 2023 s prognózou na rok 2024 a 2025, VZN o dotácii pre školu, VZN 
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o sociálnej pomoci, VZN o úhradách za poskytovanie sociálnej služby. Znenie návrhov VZN sú 

v štádiu prípravy.  

Na nasledujúcom zasadnutí, bude schvaľovaný aj harmonogram t.j. plán zasadnutí obecného 

zastupiteľstva v roku 2023. 

 

K bodu 18 

V diskusii neboli žiadne diskusné príspevky a tak sa pokračovalo k záverečnému bodu 19.  

 

K bodu 19 

V záverečnom bode starostka obce poďakovala všetkým poslancom, zamestnancom obce 

a predsedovi MVK J. Sliackemu za účasť na ustanovujúcom 1. zasadnutí obecného zastupiteľstva. 

Konštatovala, že boli vyčerpané všetky body programu rokovania a s oprávnením vyhlásila 

ustanovujúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Rimavskej Bani za ukončené o 18:50 hod. 

 

Overovatelia zápisnice:  
 

Igor Bagačka 

 

 

Ján Račák 

 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

 

 

 

Mgr. Elena Polóniová  

starostka obce 


